
nen onze club ruimte te willen maken 

voor nieuw bloed.  

Ik ben er vast van overtuigd dat er 

leden zullen zijn, die er voor willen 

gaan om CDA Halderberge te bestu-

ren. 

Ik wens u allen een Zalig Pasen toe 

en ik hoop u te zien tijdens de ALV. 

Kees Groen 

Bijdrage van:  

  

Astrid Kleuskens 

Jan Paantjens 

Frank  Rockx 

Antoon Koevoets 

Roeland van Woer-
kom 

Kees Groen 

Ad van Teterng 

Kees Groen 

Tel: 0165-508172 

Frank Rockx 

Tel:0165-504872 

Marja Koevoets 

Tel: 0165-511394 

E-mail:  
marja.koevoets@ziggo.nl 
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Beste CDA-ers en andere lezers, 

Nog net voor Pasen kunnen wij u verblij-

den met een Nieuwsbrief van CDA Halder-

berge. De verkiezingen hebben het afgelo-

pen kwartaal veel tijd en energie gevraagd 

van de betrokkenen, waardoor het maken 

van de Nieuwsbrief wat opschoof. Het 

voordeel is weer wel dat we gelijk een 

mooi onderwerp hadden, waarnaar vanuit 

verschillende standpunten gekeken kan 

worden. Het zal u niet verbazen dat de 

euforie over het resultaat voor CDA Halder-

berge ook in deze Nieuwsbrief nog na-

klinkt, maar ook dat de schrikbarend lage 

opkomst stof tot reflectie geeft. De ener-

gie, die ik voel binnen CDA Halderberge, 

heeft zich gelukkig uitbetaald in een mooi 

resultaat tijdens de verkiezingen. Als u dit 

leest zullen we inmiddels ook een kleine 

nadronk gehad hebben tijdens de steun-

fractievergadering en zal de vorming van 

de coalitie (hopelijk) afgerond zijn.  

Ik wil u bij deze alvast attent maken op de 

Algemene Ledenvergadering die we op 13 

mei zullen houden. Plaats en tijd zult u 

nog vernemen. Wel wil ik u nu al vragen na 

te denken over geschikte personen om 

plaats te nemen in het bestuur van CDA 

Halderberge. Na de vernieuwing vorig jaar, 

met Harry van Mechelen, Peter de Jong en 

mezelf als nieuwe leden, is het nu de tijd 

om te denken over de opvolging van Astrid 

Kleuskens, Gied van Lier en Kees Rom-

mens. Waar Astrid de overstap heeft ge-

maakt naar de actieve politiek als raads-

lid, hebben Gied en Kees aangegeven na 

een flink aantal jaren als bestuurder bin-
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Verslaggeving 
Wat waren we apentrots op het resultaat van de af-

gelopen gemeenteraadsverkiezingen van 19 maart 

jongstleden: in 2006 hadden we nog maar 3 zetels, 

in 2010 weer 4 en nu weer een zetel winst. 5!! Onze 

stoutste verwachtingen kwamen uit. Ik was oprecht 

benieuwd hoe de pers ons klinkend resultaat zou 

verwoorden in krant en bode. Nou, dat viel al meteen 

de volgende dag (20 maart) vies tegen. De kop luid-

de niet: CDA en VVD grote winnaars, maar: VVD wil 

graag meedoen. Ook in de dagen erna viel er weinig 

te lezen over onze prima uitslag. In een opiniestuk 

werd alleen als een soort voetnoot vermeld, dat het 

CDA ook?? een zetel had gewonnen. Daar moesten 

we het maar mee doen. Bij het afscheid van de oude 

raad en de installatie van de nieuwe raad schitterde 

de voltallige pers door afwezigheid.  

Toen naar buiten werd gebracht, dat Lokaal Halder-

berge en CDA tezamen als opdrachtgevers informa-

teur Dick Jan Albers aan het werk zetten werd dat 

bericht door de pers voor kennisgeving aangenomen. 

De Halderbergse Bode maakte het nog een beetje 

bonter. Boven het hoofdartikel over de uitslag stond: 

Lokaal Halderberge scoort.. Terwijl die (weliswaar 

gerespecteerde) fusiepartij toch echt 1205 stemmen 

heeft verloren en nu 2 zetels minder heeft. Ik bedoel 

maar.  

Op 3 april werden in een openbare bijeenkomst ( nog 

nooit vertoond, maar blijkbaar volgens de krant niet 

de moeite van het vermelden waard), de 3 voor-

keursvarianten voor een nieuwe college door Albers 

gepresenteerd. Variant 1: Lokaal Halderberge, CDA, 

WOS en Progressief Halderberge, variant 2: zonder 

PH, variant 3: zonder WOS. 

In niet mis te verstane bewoordingen maakte de 

informateur duidelijk hoe hij gekomen was tot de-

ze keuze. De VVD werd niet geschikt geacht van-

wege de weinig constructieve houding in de raad. 

Bovendien bestond er weerstand tegen personen 

uit de politieke top. De VDG viel af omdat Gert 

Logt te vaak van partij is geswitcht en 1 zeteltje 

niet echt bijdraagt tot een breder draagvlak van 

een nieuwe coalitie.  

En wat was de krantenkop de dag erna in BN/De 

Stem? VVD buiten spel gezet! En nog een dag la-

ter: VVD Halderberge “gepasseerd”. De krant is 

blijkbaar alleen geïnteresseerd wat er bij de libera-

len gebeurt (of niet gebeurt).  

Wat kun je nou met deze gang van zaken? Ik vrees 

niet zo heel veel. De regionale pers is inmiddels 

teruggebracht tot één krant en één Bode. Ui-

teraard zijn zij volkomen vrij wat zij in hun verslag-

legging schrijven, maar ik heb aan u toch eens 

duidelijk willen maken, dat wat u elke dag in de 

krant of Bode leest lang niet altijd de juiste weer-

slag is van hetgeen er gebeurt. Maar dit wist u 

waarschijnlijk al lang..... 

 

Frank Rockx 

De bijdragen in deze nieuwsbrief zijn geschreven op persoonlijke titel van de respectievelijke au-

teurs. Hoewel de redactie de bijdragen beoordeelt op relevantie voor de nieuwsbrief neemt zij 

noch het CDA-Halderberge de verantwoordelijkheid voor de inhoud van de bijdragen. 

Corina 

 

Van harte gefeliciteerd met je  

Koninklijke onderscheiding 
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Van de redactie 
Het zal u niet verbazen dat er in deze editie veel ge-

schreven wordt over de afgelopen gemeenteraads-

verkiezngen. Zowel Ad, Anthony Crowbars, Astrid als 

Frank hebben allen hun licht laten schijnen over dit 

voor ons geweldig resultaat. 

Tot ons verdriet hebben we afscheid moeten nemen 

van een van onze trouwste leden. Jan Bouwens is op 

17 maarrt jl. overleden. Hieronder leest u een memo-

riam over Jan. 

Roeland maakte tezamen met anderen een trip naar 

de Tweede Kamer om bij de kamerleden aandacht te 

vragen voor de problematiek van het goederen ver-

voer over het spoor. Hij sprak daar o.a. met CDA 

Tweede Kamerlid Sander de Rouwe. Onze  Antoon, 

lid van de seniorenraad,  deelt zijn zorgen over de 

komende nieuwe wetgeving. De 3 decentralisaties 

worden per 1 januari 2015 overgeheveld naar de 

gemeentes. De ludieke bijdrage komt  deze keer van 

wethouder Paantjens die u de kleurpotloden doet 

pakken. Veel plezier ermee. 

De redactie wenst u hele fijne paasdagen. 

De redactie 

Hoewel we al een tijd 

wisten van zijn verzwak-

kende gezondheid 

kwam het bericht van 

zijn overlijden op 17 

maart toch nog hard 

aan. Jan Bouwens was 

niet meer. Jan de vere-

nigingsman, de man die 

ook altijd voor anderen 

klaarstond. Jan was 

ook een man die niet 

alleen voor de gezellig-

heid naar de kerk, de 

club of de vereniging 

kwam, maar zeker ook verantwoordelijkheid op zich 

nam om als bestuurder zijn steentje bij te dragen. 

Veel van zijn activiteiten hadden direct, maar niet 

alleen, te maken met zijn geloof. In de krant hebben 

we kunnen lezen dat Jan niet alleen binnen Hoeven, 

maar ook daarbuiten bekendheid genoot. Hij was in 

zijn jonge jaren onder meer kringleider van de Katho-

lieke Arbeidersjeugd, hij zat in het kerkbestuur van 

Sint Jan de Doper in Hoeven, was voorzitter van de 

KBO en van de heemkundekring De Honderd Hoe-

ven. Al in 1991 werd Jan geridderd in de Orde van 

Oranje Nassau en in 2004 ontving hij een Pauselijke 

onderscheiding voor zijn verdiensten voor de paro-

chie Sint Jan de Doper. Jan was ook drager van de 

bronzen erepenning, en daarmee ereburger, van de 

gemeente Halderberge. 

Binnen Het CDA Halderberge heb ik Jan leren ken-

nen als een bedachtzame man, die altijd positief 

meedacht. Absoluut geen opgewonden standje met 

een groot ego. Nee, veel meer een man die eerst 

nadenkt en vervolgens met gefundeerde adviezen 

anderen helpt met positie te kiezen. En een vrien-

delijk woord was er altijd.  In de beginjaren dat ik bij 

CDA Halderberge betrokken raakte (zo vanaf 2000) 

kwam Jan nog regelmatig naar de steunfractiever-

gaderingen, maar ook de laatste jaren kwam Jan 

van tijd tot tijd de oversteek maken naar Het Kom-

pas. Met name de aandacht voor de positie van de 

ouderen was bij Jan in goede handen. Toen we in 

2006 in wat onrustiger tijden verkeerden met het 

CDA Halderberge heb ik een aantal maal met Jan 

overlegd in zijn appartement, om te horen hoe hij 

de zaken bezag. We spraken over van alles, niet 

alleen over het bestuur achter de politiek. De we-

reld in het algemeen, de positie van de kerk, en 

heel veel andere zaken kwamen ter sprake. Als ik 

daaraan terugdenk kan ik Jan maar op één manier 

karakteriseren: hij was een wijs man. Met zijn ad-

viezen in je bagage kon je weer een eind vooruit. 

Dat Jan Bouwens binnen het CDA Halderberge hoog 

gewaardeerd werd bleek ook wel uit de steeds te-

rugkerende vraag tijdens de vergaderingen het af-

gelopen half jaar: “En, nog wat van Jan Bouwens 

vernomen?” Helaas, het vuur was op; op 82-jarige 

overleed Jan. Tijdens de mis op 21 maart is af-

scheid van Jan genomen. Gelukkig ook met veel 

CDA-vrienden onder de aanwezigen. Onze medele-

ven gaat uit naar de nabestaanden van Jan. 

 

Kees Groen. 

In memoriam Jan Bouwens 
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2 Het CDA 23% van de stemmers heeft en 5% meer 

heeft behaald ten opzichte van 2010. Hierdoor 

hebben wij het hoogst aantal stemmen behaald 

van de afgelopen 3 raadsverkiezingen. Wij  ste-

gen het meest van alle partijen.  

3 De VVD weer op het oude niveau zit van vroeger 

(jaren 2002 en 2006) en ten opzichte van 2010  

4% meer stemmers heeft.  

4 De WOS een stabiele partij is en ten opzichte van 

2010 een kleine procentuele stijging heeft. 

5 Progressief Halderberge ten opzichte van 2010 

nagenoeg gelijk blijft, maar niet terug komt op het 

oude niveau van 2006. 

6 De VDG procentueel gelijk blijft ten opzichte van 

2010. 

Uit bovenstaande analyse kan worden geconcludeerd dat 

niet de VVD de grote winnaar is maar het CDA. Daarnaast 

kunnen we concluderen dat we uit de dip van 2006 zijn. 

Vanaf 2010 zitten we in een stijgende lijn. Als we die vast 

houden komen we in 2018 op 6 zetels! uit. Wat mij betreft 

gaan we daarvoor.   

Even terugkomend op de zorg, die ik heb geuit ten aan-

zien van het aantal kiezers. In het schema kun je zien dat 

we ten opzichte van vorige verkiezingen ruim 10% hebben 

ingeleverd. We zullen onze kiezers de komende vier jaar 

ervan moeten overtuigen dat stemmen een meerwaarde 

heeft. Dat het wonen in de gemeente Halderberge zeker 

een meerwaarde heeft ten opzichte van het wonen in een 

grotere gemeente. Een gemeente, waarbij het bestuur 

volgens mij in geval van een eventuele herindeling nog 

verder van de gewone burger af komt te staan.  

Al bij al zal het een moeilijke opgave worden. Gemeentelij-

ke politiek is niet sexy of flitsend. Het is moeilijk om men-

sen onder de 50 jaar hiervoor geïnteresseerd te krijgen. 

Zij volgen op afstand de landelijke politiek en daar blijft 

het vaak bij. Alleen als ze last hebben van het gemeente-

lijk apparaat  zoeken ze de politiek op om hun gelijk te 

halen. Jammer is dat, want juist hierdoor komt het ge-

meentelijk apparaat in diskrediet en doet dat ook de poli-

tiek geen goed. 

Eén van de instrumenten is volgens velen 

“Burgerparticipatie”. Ikzelf ben daar iets terughoudender 

in. Burgerparticipatie kan zeker een meerwaarde hebben 

als je het goed toepast, maar zorgvuldigheid is daarbij  

noodzakelijk. Naast het feit dat burgerparticipatie een 

kostbaar instrument is, bereik je er vaak niet de mensen 

mee die je er mee wilt bereiken. Hierdoor schaadt het 

vaak meer dan het baat. Goede voorbeelden en slechte 

voorbeelden zijn er uit de recente vier jaar zeker te benoe-

men.  

Afgelopen donderdag ben ik naar de informatie-avond 

voor startende ondernemers geweest. Van de genodigden 

was het overgrote deel gekomen. De avond werd verzorgd 

door een aantal ambtenaren, die de startende onderne-

mers uitnodigde om daar waar gewenst samen op te trek-

ken met het ambtelijk apparaat. Een open en constructie-

ve houding, die zeker werd gewaardeerd door de aanwezi 

gen.  

Een geslaagde avond! 

Dit is de derde keer dat ik de gemeentelijke verkiezingen 

van dichtbij heb meegemaakt. Die verkiezingen heb ik dit 

jaar anders ervaren dan de vorige keren. Waarschijnlijk 

komt dit door het gegeven, dat ik er dit jaar veel meer ver-

trouwen in had. We konden met een goed gevoel terugkij-

ken naar een periode van vier jaar hard werken, waarin 

veel is gebeurd. Jammer dat de gewone burger en het 

bedrijfsleven daar heel anders over denken. Met als resul-

taat een zeer laag opkomstpercentage van 44,7 %. Een 

dieptepunt voor Halderberge. Zorgelijk doordat in omrin-

gende gemeenten meer stemmers naar de stembus gin-

gen dan bij ons.   

De laatste weken is dit het gespreksonderwerp van de dag 

geweest. Gelukkig trekken we ons dit als bestuurders aan 

en zijn we het met elkaar eens dat we er aan moeten wer-

ken om dit veranderen. Dat het opkomstpercentage zo 

laag was heeft verschillende redenen. Ik ben van mening, 

dat de belangrijkste reden is, dat gemeentelijke politiek 

de mensen niet interesseert. Daarnaast hebben we de 

media niet aan onze kant. Liefst zetten zij de minder leuke 

gebeurtenissen in een negatief daglicht. Natuurlijk roepen 

we dat ook vaak over onszelf af door al te fel in het open-

baar met elkaar in debat te gaan. Vaak gaat het niet meer 

om de inhoud, maar over het politiek gewin, dat we ermee 

denken te kunnen behalen.  

Ik moet zeggen dat we als CDA-fractie ons daarvan zo veel 

mogelijk van hebben onthouden met als resultaat, dat we 

door alle partijen worden gezien als een betrouwbare part-

ner, waarmee zaken kunnen worden gedaan. Dit ondanks 

het feit, dat we ook regelmatig een duidelijk ander stand-

punt hebben ingenomen. Eén voorbeeld daarvan is de 

ecologische verbindingszone waar we een helder signaal 

hebben afgegeven, dat we de daarvoor benodigde centen 

op dit moment beter ergens anders voor kunnen benut-

ten. Als tweede argument geldt, dat deze gronden voor de 

toekomst (2015) kunnen worden ingezet om te voldoen 

aan de vergroeningseisen, zoals die door Brussel worden 

vereist. Ik noem met opzet dit onderwerp, omdat deze 

materie me op dit moment erg boeit en daarvoor kansen 

zie voor de agrarische sector, maar ook voor de overheid, 

die vele natuurterreinen in beheer heeft.  

Een gedegen houding past bij ons als CDA, maar heeft 

ook zijn keerzijde. Ondanks het feit, dat we als CDA-

Halderberge de grootste winnaar zijn van de verkiezingen 

wordt dit niet in de media bekend gemaakt. Als je de krant 

leest dan zijn het de VVD en Lokaal Halderberge, die het 

goed hebben gedaan. Wat nog verbazingwekkender is, is 

dat alle partijen volgens henzelf hebben gewonnen en dat 

de pers daar niet doorheen prikt. Ik heb de resultaten van 

de vorige verkiezingen (2002, 2006, 2010 en 2014) hier-

onder op een rijtje gezet. Dan kom je tot interessante con-

clusies.  

Als je onderstaand overzicht analyseert kom ik tot de vol-

gende conclusie, dat:  

1 Lokaal Halderberg 10% van het totaal aantal 

stemmers heeft ingeleverd ten opzichte van 

2010 en zelfs 12% ten opzichte van 2002. Hier-

door hebben zij 2 zetels ingeleverd ten opzichte 

van 2010 en zelfs 3 zetels ten opzichte van 

2002.   

Verkiezingen gemeenteraad 2014 
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Daarnaast hebben we een poos geleden een informatie-

podium gehad, waar de ondernemers middels stellingen 

gevraagd werden hoe zij over de gemeente dachten. De 

eerste reacties waren zeer kritisch en negatief, waardoor 

een zodanige stemming ontstond, dat we daar tot op de 

dag van vandaag nog last van hebben.   

Ik kan u verzekeren, dat wij als CDA-fractie er aan gaan 

werken om het vertrouwen van de burger te vergroten. 

Dat we proberen meer mensen aan het CDA te binden 

door iets te bieden. Daarbij zal onze doelgroep jongeren 

zijn (mensen jonger dan 50 jaar) en liefst ook meer vrou-

wen.                    Daarnaast zullen we onze verantwoorde-

lijkheid nemen in de raad om nog meer dan ik het verle-

den met elkaar op te trekken en “samen keuzes te ma-

ken”. Ook de mening van de oppositie zullen we daarbij 

serieus nemen.  

Of we de komende vier jaar voor negatieve onverwachte 

verrassingen komen te staan weet ik natuurlijk ook niet. 

Zonder te weten wat het collegeprogramma wordt weten 

we nu al wel, dat er veel zaken staan te gebeuren. Naast 

de drie decentralisaties rijden we in 2018 over de nieu-

we rondweg van Oudenbosch, zijn de eerste stappen 

gezet om de doorgaande route door Oudenbosch aan-

trekkelijk te maken (bomen langs de Bosschendijk?), is 

de Goudbloemsedijk weer veilig, zijn de sportaccomoda-

ties in Hoeven en Oud Gastel gerenoveerd en zijn mini-

maal twee brede scholen gebouwd en in gebruik (Hoeven 

en Oud Gastel).  

Daarnaast zal ook het bedrijfsleven niet stil zitten en zal 

Borchwerf verder zijn ingevuld en vliegveld Breda Interna-

tional Airport verder zijn ontwikkeld. 

Last but not least hoop ik, dat recreatief Halderberge zich 

verder ontwikkelt. Ook deze sector heeft het de laatste 

jaren moeilijk, maar ik van mening, dat er groeipotentie is. 

Door onze gemeente voor de recreant aantrekkelijk te 

maken liggen er kansen. Wij als bestuur (gemeente) zul-

len hier initiatieven moeten nemen om dit te laten slagen.  

Al met al een interessante periode die op ons afkomt. Ik 

ga ervoor! 

Met vriendelijke groet en allen zeer fijne Paasdagen ge-

wenst.  

Ad van Tetering  

 

 

Zijn er jonge lezers bij die door dit lezen getriggerd zijn om 

in de keuken van de politiek te kijken, neem dan contact 

met me op. Ik ben er van overtuigd dat de gemeentelijk 

politiek in Halderberge je meer te bieden heeft, dan je zou 

verwachten.   
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Raadslid zijn …... 

De weg naar het raadslidmaatschap is lang en onzeker, 

en plots ben je het dan na een lange avond wachten. Ik 

draai al een tijdje mee aan de zijlijn en wilde graag deze 

komende vier jaar in de raad zitten. Waarom zou je dat 

nou toch moeten willen….Het kost veel tijd, goed doe je 

het nooit en wat heb je nu feitelijk te zeggen. Er wordt 

weleens gezegd dat mensen in de politiek gaan vanuit 

ideologie of status. Met dat laatste heb ik niet zoveel, 

eerder een allergie. Doe maar normaal dan komt het 

allemaal wel goed. Ideologie, ja ik hou wel van mission 

impossible gewoon omdat ik vind dat iets anders kan of 

hoort. En ik ben van mening dat de gemeenteraad een 

afspiegeling dient te zijn van de inwoners van 

Halderberge en mijn beeld kwam niet helemaal overeen 

met de werkelijkheid. Tijd voor verandering dus. Je kunt 

vervolgens afwachten of meedoen, maar bij dat laatste 

heb je net wat meer kans dan alleen je stem uitbrengen.  

En als je iets wilt, hoort daarbij ook de vraag of iets kan. 

Van nature zoek ik naar oplossingen, dus na overleg met 

manlief, was de conclusie dat het met enige creativiteit 

best kan. Tja, na willen en kunnen kwam het doen. De 

selectiecommissie was de eerste stap, vervolgens de 

vaststelling van de lijst, de bekende ALV die altijd 

bijzonder is en dan de verkiezingen. Vreemd, ik ben niet 

zo van de zelfpromotie. En toen ik eenmaal op pad was 

met mijn flyers, na diverse gesprekken met mensen uit 

Bosschenhoofd, kreeg ik lol in de campagne.  

Thuis hebben we er wel mee gelachen. Onze jongste 

dochter dacht dat ik meedeed aan Halderberge got’s 

Talent en vond het jammer dat zij niet mocht gaan 

stemmen. Na enige uitleg vond ze dat ik in de Raad 

moest komen, want dan kon ik zorgen voor de ouderen 

en zieken en kon mama zeggen wat zij ervan vond en kon 

ze het goed gaan regelen voor Bosschenhoofd. En toen 

kwamen die posters en flyers, schoolvriendjes vonden het 

wel cool. Maar wie was toch die vreemde meneer die bij 

mama op de poster stond. Later zagen ze Jan Paantjes 

overal rondhangen, dus werd hij betiteld tot de baas.  

Zoals gezegd was de weg lang, eindelijk was het dan 19 

maart in de avond, met op 20 maart in de vroege uurtjes 

pas de uitslag. Zenuwachtig was ik niet, meer benieuwd. 

Geduld was nodig maar dat zal ik nog wel vaker nodig 

gaan hebben. En toen was het moment daar, ik was 

gekozen. En vervolgens zit je in de molen, je krijgt vanuit 

allerlei kanten felicitaties, informatie, bergen 

uitnodigingen en mailbox nummer drie. Ook mag je 

meteen na gaan denken of je de belofte of de eed wil 

gaan doen.  

De eed ligt misschien voor de hand 

omdat je van het CDA bent. Echter 

was dit voor mij niet zo automatisch. 

Dus maar even googlen  en gelukkig 

was er nogal wat discussie op 

internet. Mijn eerste gevoel ging naar 

de belofte, vanuit mijn zijn ben ik 

iemand die doet wat ik zeg. Ik beloof 

nooit zomaar iets, ik maak dan 

namelijk een commitment met 

mezelf waar men mij aan mag houden. Echter na het 

lezen van diverse gedachten heb ik uiteindelijk gekozen 

voor de eed. Ondanks dat 

de bewoordingen mij niet 

direct veel zeiden, woog de 

onderliggende boodschap 

van de eed voor mij 

zwaarder dan bij de belofte. 

Het was erg bijzonder om 

daar in de Raadszaal de 

eed te mogen uitspreken. 

Je voelt de 

verantwoordelijkheid en de 

eer om deze taak te mogen 

vervullen. 

En toen aan de slag……mijn agenda zit vol, ik lees me in, 

ik ben benieuwd op welke gebieden ik me ga 

concentreren, het eerste interview met de pers staat ook 

al gepland. Ik merk dat veel andere mensen zich zorgen 

maken over mijn agenda en of ik wel genoeg tijd heb voor 

het raadswerk of voor mijn gezin. Als ik ergens voor kies, 

doe ik het ook, dat is mijn verantwoordelijkheid. En ja, ik 

heb een gezin, een bedrijf en ben raadslid. Vervelen hoef 

ik me niet, ik ben nu eenmaal een druk baasje en zal dat 

ook blijven. Ik neem graag de verantwoordelijk en geniet 

daarbij van mijn gezin, mijn werk en het 

raadslidmaatschap. Ik besef dat het niet altijd leuk zal zijn 

en dat ik moeilijke uitdagingen op mijn pad krijg, en meer 

dan alleen een volle agenda. Dit is wat ik wil en waar ik 

voor ga! Mijn keuze is ook niet voor niets mede gebaseerd 

op het feit dat ik omringd wordt door zeer ervaren en 

kundige fractieleden. Gelukkig hebben we een stevige 

fractie met vijf raadsleden. Ik ben er van overtuigd, dat ik 

veel van mijn collega’s zal leren en dat ik als “nieuweling” 

scherpte en een verfrissende kijk kan inbrengen.  

Bovenal ben ik benieuwd wat er allemaal op mijn pad gaat 

komen, mijn gevoel zegt: veel. Dus laat maar komen; ik 

geef met liefde en plezier invulling aan het 

raadslidmaatschap, waarbij ik in deze tijd uitvoering mag 

geven aan het waardevolle CDA gedachtegoed. 

Hartelijke groet, 

Astrid Kleuskens 
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Recent stond er een artikel in BN DeStem: KBO 

Rucphen wil Seniorenraad terug! Waarom, zo vroeg 

ik me af. Blijkbaar is er in het verleden een zelfstan-

dige seniorenraad in Rucphen geweest, maar dit 

adviesorgaan is samengegaan met de WMO-raad. 

Volgens KBO Rucphen werkt dit samengaan niet. 

Het één gaat ten koste van het ander. Volgens de 

KBO oefenen de WMO leden te weinig directe in-

vloed uit op bijvoorbeeld de aanpak van de sociale 

veiligheid in de kernen. In september 2010 is er 

een WMO-werkgroep opgericht, min of meer als ver-

vanging van de senioren- gehandicapten- en cliën-

tenraad. Nu, in 2014, eisen de senioren in Rucphen 

opnieuw een eigen onafhankelijke Seniorenraad. 

Een raad, die direct zelf contact heeft met het colle-

ge om, gevraagd en ongevraagd, advies te geven 

over zaken, die senioren betreffen. 

Ik heb hierover o.a. contact gehad met Christ de 

Weert, naast een groot liefhebber van tuinieren, ook 

en vooral anchorman van KBO Hoogerheide ge-

meente Woensdrecht. Christ is lid van de WMO 

raad, WMO adviesraad, lid van de KBO cluster Mar-

kiezaat. Goed voor 3500 leden! De Wet Maatschap-

pelijke Ondersteuning is en wordt méér nog dan nu 

reeds het geval is een complex gebeuren. De sa-

menwerking met de gemeente Woensdrecht wordt 

als prettig en constructief ervaren. Door beide par-

tijen. Christ heeft met de pet op van voorzitter KBO, 

in deze tijd van gemeenteraadsverkiezingen, alle 

partijen nadrukkelijk aangesproken op hun verkie-

zingsprogramma. Er moet méér aandacht komen 

voor de steeds maar groter wordende doelgroep 

van senioren. Hij vraagt zich oprecht af of gemeen-

teraden als ook de WMO-raden over voldoende ken-

nis van zaken beschikken. Nu wordt er tot mijn 

groeiende ergernis steeds meer met senioren ge-

schoven. Senioren weten niet meer waar ze aan toe 

zijn. Dit laatste wordt ook door de zorginstellingen 

bevestigd. Het is allemaal wat ondoorzichtig gewor-

den. Wie doet wat, en wie verzorgt er nu de indica-

tie en vanaf welke leeftijd of handicap! 

Zorg en welzijn raken mensen. Onherroepelijk komt 

er in ieders leven een moment, waarop deze twee 

aspecten prioriteit krijgen. In de week van de zorg, 

10 t/m 15 maart werd hier op een bijzondere ma-

nier aandacht aan geschonken. De ontwikkelingen 

in de sector zorg en welzijn worden door veel senio-

ren met argusogen gevolgd. Zijn we er met z’n allen 

wel klaar voor? Klaar voor de gigantische verande-

ringen in de zorg, inclusief de hierbij horende bezui-

nigingen? Deze mening wordt ook ondersteund 

door 46% van de Nederlandse burgemeesters. De 

stelling: gemeenten moeten groter worden om be-

ter opgewassen te zijn tegen de rijkstaken die ge-

meenten er volgend jaar (2015) bij krijgen. Kleinere 

gemeenten hebben een klein ambtenarenkorps met 

veel generalisten en te weinig specialisten. Een ge-

meentelijke herindeling kan een oplossing zijn, aldus 

de burgemeesters. Tevens spraken ze hun zorg uit, en 

dat is niet voor de eerste keer, over de kwaliteit van 

hun eigen gemeenteraadsleden!  

Wethouder Jan Paantjens deelt deze bezorgdheid over 

de veranderingen, die op gemeenten afkomen. De 

nieuwe ontwikkelingen in het kader van de decentrali-

satie baren hem grote zorgen. Steeds meer taken wor-

den door de rijksoverheid gedecentraliseerd naar de 

gemeenten. Op zich prima, maar de vraag is en blijft: 

zijn alle partijen hier klaar voor? Stichting Landelijk 

Ondersteuning en Informatiecentrum Seniorenbeleids-

advisering ( LOIS) heeft hierover een zeer interessant 

rapport gepubliceerd met decentralisatie als hoofdon-

derwerp. Zie hun eigen website: www.Lois Web Home.  

Ook deze overkoepelende organisatie maakt zich grote 

zorgen over de toekomst m.b.t. de zorgontwikkeling. 

Bovendien verandert de manier, waarop de zorg wordt 

georganiseerd grondig. Taken verschuiven naar ge-

meenten en er wordt fors bezuinigd. De contouren van 

de nieuwe (zorg) toekomst zijn nog niet helder in 

beeld. Hoe staat het nu met de indicatie? Wie doet 

wat? Waar moeten we zijn en bij wie? Wat kost het? 

Ik had hierover een gesprek met Carol van Zundert, 

voorzitter van o.a. de Seniorenraad Standdaarbuiten- 

Noordhoek. Deze raad bestaat sinds 1998 en is onder-

deel van Senioren Advies Raad Moerdijk, welke be-

staat vanuit twaalf kernen. De heer Carol van Zundert 

heeft een uitgesproken mening over tal van zaken wat 

seniorenraden en WMO raden aangaat. Zo vroeg ik 

hem bijvoorbeeld hoe hij tegenover een ouderenpartrij 

bij de afgelopen raadsverkiezingen stond. Antwoord: 

Waardeloos! Kleine partijtjes van één zeteltje,die al-

leen maar een kleine doelgroep vertegenwoordigen 

zijn niet gewenst. Ook over de bezuinigingen in de zorg 

heeft hij een uitgesproken mening: bezuinigingen zijn 

nodig en onontkoombaar. Maar het gaat hem allemaal 

wat te snel. Elk initiatief van de burgers wordt de nek 

omgedraaid. De indicatieplicht is gewijzigd, ouderen 

weten niet meer bij wie men nu moet zijn voor indica-

tie. Langer thuisblijven is prima als het kan, maar wat 

erna? De rol van de seniorenraad reikt veel verder dan 

menigeen denkt. Nabuurschap,zorg voor de naaste 

buur wordt een must, zeker in kleine kernen. Volgens 

Carol zal het allemaal wel wat minder worden, maar 

dat is dan nog steeds meer dan voldoende. Ook is hij, 

net als alle geïnterviewden de mening toegedaan dat 

een Seniorenraad geen onderdeel moet zijn van een 

WMO- raad, maar een zelfstandig orgaan moet blijven.  

Antoon Koevoets, lid van de Seniorenraad Halderber-

ge. 

 

 

 

 

Senioren en hun zorgen 
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Basisnet spoor (deel 1) 
Een van de onderwerpen die op Halderberge, en in 

het bijzonder Oudenbosch, afkomt is het basisnet 

spoor. Dit betekent in het kort dat de komende jaren 

het aantal goederenwagons dat door de kern Ouden-

bosch heenrijdt, zal gaan toenemen van 5000 naar 

50.000 wagons. Het is daarbij ook nog eens zo, dat 

deze wagons alles behalve onschuldige stoffen be-

vatten zoals LPG, ammoniak, fluorwaterstof en ben-

zine. Hierdoor wordt de cirkel waarbinnen een onge-

luk op het spoor invloed heeft op de omgeving aan-

zienlijk vergroot. Het spoor loopt precies door het 

midden van Oudenbosch, dus veel inwoners zullen 

direct geconfronteerd kunnen worden met de moge-

lijke gevolgen. We hebben het voorbeeld van het 

treinongeluk bij Wetteren in België nog vers in het 

geheugen. Dat kan hier dus ook gewoon gebeuren! 

Een aantal bezorgde burgers heeft de actiegroep 

Vereniging Alternatief Goederenspoor (VAG) nieuw 

leven ingeblazen om zich te verzetten tegen deze 

ontwikkeling. Vooral het feit dat bewoners niet zijn 

geraadpleegd stoot tegen de borst. Dit ‘project’ heeft 

niet een procedure doorlopen, die grote infrastructu-

rele projecten normaal wel doorlopen, en waarin be-

langen van direct betrokkenen, zoals inwoners en de 

gemeenten bewaakt worden. Zij (VAG) willen dan ook 

dat eerst wordt gekeken naar de alternatieven, voor-

dat met de uitvoering wordt begonnen. 

Iets wat steeds naar voren komt is het algemeen 

belang voor B.V. Nederland. Om economische belan-

gen veilig te stellen moeten de goederen hun weg 

vinden naar het achterland (lees: Europa). Hierbij 

wordt een berekening gemaakt van de schade die 

mogelijk ontstaat. Daarbij is de schade die in Zeven-

bergen en Oudenbosch zich zou kunnen voordoen 

afgewogen tegen de mogelijke schade in dichtbe-

volktere gebieden, zoals Breda.  Als het om de kille 

cijfers gaat volkomen begrijpelijk, maar onverteer-

baar als je als inwoner als een nummer wordt aange-

duid en men jouw leven in termen als “bijkomende 

schade” gaat afwegen. 

Ook wij vinden dat er geen fatsoenlijke inspraakpro-

cedure is geweest en de raad en de inwoners buiten-

gesloten zijn. De wet basisnet spoor is al door de 1e 

en 2e kamer aangenomen en wordt dit  voorjaar van 

kracht. Daarmee lijkt het kalf verdronken. Maar toch 

willen we het hier niet bij laten. Samen met de VAG, 

de verantwoordelijke wethouder en de lokale VVD is 

het CDA-Halderberge in gesprek gegaan met landelij-

ke politici. Woensdag 9 april heeft dat gesprek 

plaatsgevonden. Met 6 man zijn we richting Den 

Haag getogen en hebben we gesproken met kamer-

leden Sander de Rouwe (CDA, zie foto), Stientje van 

Velthoven(D66) en Betty de Boer(VVD).    

Bij die ontmoeting hebben we onze zorgen nog een 

keer overgebracht. Ik 

hoopte meer informatie 

te kunnen krijgen en te 

proeven welke opties er 

nog mogelijk zijn en of 

ze nog iets voor ons 

konden betekenen. Het 

werd duidelijk dat het 

terugdraaien van het 

besluit niet reeel was, 

maar dat er nog wel ge-

keken kon worden of er 

met de zorgen nog iets 

gedaan kon worden. 

Daar ligt ook wat mij 

betreft het doel waar 

we voor moeten gaan. 

De toename gaat niet 

van vandaag op morgen gerealiseerd worden. We 

moeten inzetten op zaken waar we nog invloed op 

kunnen hebben en die in de toekomst werkbaar 

zijn voor de kernen Oudenbosch en Zevenbergen. 

Naar mijn mening zijn er diverse knoppen waaraan 

we kunnen gaan draaien. Hieronder een aantal van 

die knoppen waar we moeten proberen om daar 

invloed op te gaan krijgen. 

Alternatieve routes  

Hoewel nu misschien alternatieve routes niet haal-

baar lijken te zijn, wil dat niet betekenen dat dit in 

de toekomst niet zal veranderen. Er zijn een twee-

tal alternatieven waaraan gedacht wordt. De eerste 

betreft een nieuwe spoorbaan parallel aan de toe-

komstige A4 en de A29 aan te leggen. Een ander 

alternatief is het spoor naast de A17 te leggen. De 

visie zou in dat geval moeten zijn alle infrastruc-

tuur, zoals de snelweg, buisleidingenstraat, 380KV-

leidingen en het goederenvervoer per trein in een 

soort infrastructurele corridor tussen Rotterdam en 

Antwerpen onder te brengen. Nu worden al die za-

ken, zoals basisnet spoor de 380 kv leiding ver-

spreidt door Halderberge neergeplempt onder het 

mom van algemeen belang, en lijkt het onmogelijk 

om dit soort toekomstvisies te bundelen en duur-

zaam weg te zetten. Geld wordt dan vaak als hoofd-

reden genoemd, terwijl je je kunt afvragen of het 

gefragmenteerde beleid, zoals dat nu gevoerd 

wordt, over een periode van 80 jaar goedkoper 

gaat zijn. Op dit moment zit het economisch tij niet 

mee, maar dit zijn wel de duurzame oplossingen 

die je in de lucht wil houden en voor wil blijven lob-

byen tot de tijd rijp is. 

Alternatieve transporttypen. 

Ook is er gesproken over het vervoer over water en 

weg als alternatief voor het spoor door Ouden-

Kamerlid van het CDA, San-

der de Rouwe in gesprek 

met de afvaardiging van 

Halderberge 



Nieuwsbrief Pagina 9 

bosch. Daarbij werd aangegeven dat bijvoorbeeld het 

vervoer over water nu nog duurder is dan over het 

spoor. De vraag is dan of alle maatschappelijke kos-

ten wel worden doorberekend aan de vervoerder en 

of de maatregelen en investeringen aan het spoor en 

de leefbaarheid in de kernen van Zevenbergen en 

Oudenbosch niet in die kostprijs zouden moeten zit-

ten. Het is wat ons betreft een faire veronderstelling 

om de maatregelen die nodig zijn in Oudenbosch, 

zoals de een verdiepte ligging van het spoor of ge-

luidswanden, of het uitkopen van woningen, door te 

berekenen in de kostprijs. Het vervoer creëert im-

mers economische welvaart en een gedeelte daar-

van zal terug moeten vloeien als compensatie voor 

de overlast en onveiligheid. Daarmee creëer je ook 

een eerlijker speelveld met andere vervoersalterna-

tieven, zoals de binnenvaart. Naast een eerlijker 

kostprijs zou er ook geïnvesteerd moeten worden in 

de overgang van water naar land waardoor de bin-

nenvaart als alternatief aantrekkelijker wordt. Er zijn 

diverse mogelijkheden om meer spreiding te krijgen 

van de vervoersdruk door optimaal gebruik te maken 

van alternatieve vervoerstypen. 

Efficiënter gebruik van het spoor 

Een van de winstpakkers zou kunnen zijn het “kop 

maken” niet in Lage Zwaluwe te laten plaatsvinden, 

maar op een plek die wel op de route ligt. Kopma-

ken is het van rijrichting veranderen van een trein. 

Bij getrokken materieel betekent dat, dat 

de locomotief naar de andere kant van de trein moet 

worden omgereden. Nu gebeurt dat in Lage Zwalu-

we, waardoor de trein 2x door Oudenbosch en Ze-

venbergen heenkomt. Dit soort voorbeelden geeft 

aan dat er nog mogelijkheden zijn om nog eens goed 

te kijken naar het optimaliseren van planningen en 

vervoersbewegingen. Eerder gaf ik al aan dat het 

financieel belasten van vervoersbewegingen een 

goede stimulans kan zijn voor vervoerders en spoor-

beheerders om eens dieper te kijken naar hoe effici-

ënt en effectief ze het spoor gebruiken. 

Voorkomen overlast en vergroten veiligheid 

Verminderen van overlast en verbeteren van de vei-

ligheid komt tot uiting in diverse oplossingen zoals:  

 treinen met stillere remsystemen; 

 minder lawaaiig spoor door raildempers, 

betonnen dwarsliggers, voegloos spoor en 

wissels, geluidsarme bruggen en slijpen 

van de rails; 

 geluidsschermen; 

 Uitkopen bewoners naast het spoor; 

 langzamer rijden; 

 een waarschuwingssysteem voor warmte-

ontwikkeling ter voorkoming van brand en 

ongevallen; 

 VIP-behandeling van LPG-treinen: gevaarlij-

ke stoffen gescheiden van andere lading, 

‘s nachts rijden en lage snelheden aanhou-

den 

Dit vraagt om investeringen van en afspraken met de 

vervoerders en spoorbeheerders. Dit moet in elk ge-

val onderdeel uitmaken van de maatregelen die ge-

troffen gaan worden om de overlast te voorkomen en 

te verminderen. Via de veiligheidsregio lopen al de 

nodige communicatielijnen, maar die lobby zou nog 

uitgebreid moeten worden. 

Verlaging van de impact 

Het minste wat wij willen is dat er in de kern van Ou-

denbosch maatregelen getroffen gaan worden, die 

de impact van de spoorlijn verminderen. De meest 

gewenste betreft een verdiepte ligging en overklui-

zing van het spoor; een mindere optie betreft het 

plaatsen van geluidswerende constructies en oplos-

singen, alhoewel dat laatste niet overal mogelijk zal 

zijn. Geld zal ook hier weer het belangrijkste struikel-

blok zijn. De financiering kan uit vervoer zelf komen, 

zoals hierboven al is aangegeven. Een co-

financiering tussen de vervoerders, het rijk, de ge-

meente en andere partners (provincie en EU) is mis-

schien het best haalbaar, omdat je dan de lasten 

deelt. Iedereen draagt dan zijn steentje bij en het 

zou ook recht doen aan de gemeente overstijgende 

belangen die hiermee gemoeid zijn.  

Het bovengenoemde is een groslijst van ideeën waar 

we nog invloed op kunnen uitoefenen de komende 

jaren en die kunnen helpen 

om wat op ons afkomt te 

beperken. In de kop staat 

dan ook niet voor niets deel 

1. Als CDA zullen we via ons 

Europese, landelijke, provin-

ciale en regionale collega’s 

en netwerk zaken gaan aan-

kaarten.  

 

 

 

Heeft u nog meer ideeën of 

zaken die we moeten weten 

dan zijn die welkom en kunt u die met ons delen.  

 

Roeland van Woerkom, CDA Halderberge,  

rwoerkom@yahoo.com, 06-51803836  

 

http://nl.wikipedia.org/wiki/Trein
http://nl.wikipedia.org/wiki/Locomotief_(spoorwegmaterieel)
mailto:rwoerkom@yahoo.com
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Het is rond de klok van negen uur ’s avonds wanneer 

de vermoeide zon de horizon reeds enige tijd heeft 

opgezocht. Het was een heerlijke zonnige dag, die 

zeker uitnodigde om te gaan stemmen. Eindelijk na 

13 en een half uur constant bezet te zijn geweest 

met vier mensen kon de deur van het stemlokaal 

dicht en ook weer meteen open, immers tellen van 

stemmen is openbaar. De vier leden van het beste 

stembureau van Stampersgat stortten zich met ware 

doodsverachting op de kandidaten. Het tellen van de 

stemmen kon eindelijk beginnen. Na bijna 24 uur in 

touw te zijn geweest zocht ik ’s avonds, liever gezegd 

het werd weer bijna licht, moe maar voldaan mijn 

mandje op. Voldaan, ja, want het CDA had een zetel 

gewonnen, maar was dat een reden om vrolijk te 

zijn? Halleluja, we hebben er vijf zoals Jan Blommer-

de toonde door een grote versierde 5 voor z’n raam 

te plaatsen in de Kerkstraat in Gastel, met CDA-

sjaal ! 

Dit jaar 2014 staat politiek Nederland permanent in 

de campagnestand.Dat is tevens een garantie voor 

spanning en nervositeit. Na de gemeenteraadsver-

kiezingen van 19 maart jl. komen op 22 mei de Euro-

pese verkiezingen met al hun landelijke en Europese 

kanonnen onze beeldschermen weer vervelen! Ik 

hou niet zo van die mensen, landelijke politici, die 

precies denken te weten wat er allemaal mis is in de 

politiek en dus ook denken te weten wat er op Stam-

persgat moet gebeuren. Ze weten geen van allen het 

vergeten dorp aan de rivier te vinden, laat staan dat 

ze weten dat er voor het nieuwe MFA nog ( slinks) 

geld bij elkaar moet worden geschraapt voor een 

nieuw dak. Zal wel via de commissie stiekem gebeu-

ren!  

Maar er gloort hoop, vóór de verkiezingen was er 

minstens één wethouder om te pleiten dat er een 

“flappentap” op ons dorp moest komen. Kosten € 

10.000,- per jaar. Helaas, de gemeente-

raadsverkiezingen zijn weer voorbij en de vele belof-

ten ook. Misschien over vier jaar dan maar? De ge-

schiedenis herhaalt zich. Stampersgat is maar een 

minuscuul klein stipje op de onmetelijk grote wereld-

bol. Stampersgat kun je niet echt een kosmopoliti-

sche wereldstad noemen en al helemaal geen we-

reldvermaarde en bruisende stad. Ja, misschien met 

carnaval, dan gebeurt er tenminste wat, maar daar 

zitten we niet echt op te wachten. Nee, het is en blijft 

het vergeten dorp aan de rivier de Dintel, nog steeds 

onontgonnen terrein voor vele politici en hun aan-

hang. Als voorbeeld, de landelijke politici, die ons te 

pas en te onpas voorschrijven hoe goed zij zelf wel 

niet zijn, kunnen hun eigen zaakjes niet eens op or-

de krijgen. Voor Samson was het gezin altijd de 

hoeksteen van de samenleving, vooral in verkiezings-

tijd. Het gezin was voor hem zó enorm belangrijk dat 

hij er aan één niet genoeg heeft! Op dit soort cow-

boys in de politiek zit niemand te wachten. Een ver-

pletterende nederlaag was zijn “beloning”. Neemt 

niet weg dat alle partijen in Halderberge riepen: hie-

perdepiep wij hebben gewonnen! De gemeente-

raadsverkiezingen van 2014 zijn de slechtste ooit. 

Ruim 55 % van de kiezers is thuis gebleven. Dames 

en heren politici,er is geen enkele aanleiding te jui-

chen met dit zeer magere resultaat. Dit desastreuze 

resultaat betekent dat van de 10542 gerechtigde 

kiezers in Halderberge er maar liefst 5798, dus bijna 

zesduizend mensen, kiezers dus, niet geïnteresseerd 

waren of zijn in onze dorpspolitici en hun politiek. Er 

is absoluut geen ruimte voor euforie, er zijn louter 

verliezers. Dit is toch wel schrikken voor Halderber-

ge, ik althans, schrok wel. 

Ik heb hierover contact gehad met Gerard van Sta-

den van ons eigen hoofdstembureau, waarvoor mijn 

hartelijke dank. Om een beeld te krijgen hoe de op-

komst percentages lagen vanaf de geboorte van de 

gemeente Halderberge op 1 januari 1997. De verkie-

zingen waren in november 1996, dit even ter verdui-

delijking. Van deze historische gegevens word je niet 

echt vrolijk. Het is letterlijk en figuurlijk een aflopen-

de zaak. De cijfers spreken voor zich. 

Er was zelfs een stembureau, in Oudenbosch, met 

een opkomst percentage van maar liefst 34,89%! 

Anders gezegd, twee derde van het aantal wettelijk 

geregistreerde kiezers in dit stembureau kwam niets 

eens opdagen. Halderberge, een gemeente van (te) 

veel vermoeide oude democraten. Politici die harts-

tochtelijk vasthouden aan het slijk der aarde. Menig 

raadslid die ik de afgelopen tijd heb gesproken zei: 

Toon ik heb maar een klein pensioentje. Ik kan het 

geld goed gebruiken. Op zich heel legaal en begrijpe-

lijk, heb ik ook geen moeite mee, maar roep dan niet 

dat je het voor de kiezer doet, dat is lariekoek! 

Wat mij ook opviel was het unieke gebeuren, dat er 

deze gemeenteraadsverkiezingen niet één lijsttrek-

ker uit Oudenbosch kwam. Niet één. Ik kan mij de 

tijd nog heugen, dat er drie of vier stemkanonnen uit 

de “stad” Oudenbosch kwamen. De liberale voorman 

Dorpspolitiek 2014 
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van die tijd haalde in zijn eentje, in 2002, al meer 

dan twee duizend stemmen. Precies twaalf stemmen 

meer dan het CDA van Simone Dirven. Ook zo’n 

stemmentrekker. Nu bij deze ronde haalde diezelfde 

man slechts 10 % hiervan. Ik denk dat z’n houdbaar-

heidsdatum verstreken is, net als die van vele ande-

re oudgedienden. De teloorgang van Oudenbosch, 

als het zelfbenoemde episch centrum van de lokale 

politieke macht, ligt volledig aan barrels. Hoe dit ver-

der moet? Gewoon, dicht bij je eigen kiezers blijven 

en die marionetten van de provinciale en landelijke 

partijen weren tijdens lokale verkiezingen. Doe nor-

maal en hou het Lokaal! 

Ook was het opvallend, dat ondanks de landelijke 

peilingen, geen Hond kan het nog volgen, Lokaal Hal-

derberge met op Stampersgat extreem (te)veel ka-

baal, zouden de verkiezingen wel even gaan winnen. 

Deze vlieger ging mooi niet op. In Halderberge is dit 

absoluut niet waar gemaakt. Integendeel. De scheu-

ring in het lokale front, zoals de afscheiding van de 

WOS van Lokaal Halderberge, deed een aantal kie-

zers de wenkbrauwen fronsen. Je hoorde ze denken: 

hoe zit dit nu met die localo’s. Al met al hebben de 

lokale partijen, inclusief de Calimero van Halderber-

ge met de Grillo van Gastel, de VDG (wat moet je er-

mee), samen 1496 stemmen verloren aan de lande-

lijke partijen. Je mag hier toch wel spreken van een 

opvallende trendbreuk t.o.v. de landelijke uitslagen. 

Dit is Halderberge. Onnavolgbaar op alle fronten.  

Het geneuzel over integriteit met hieraan gekoppeld 

de achterkamertjes politiek van burge-meester Jans-

sen naast de perikelen over en met de ontslagen 

gemeentesecretaris, en de hiermee gepaard gaande 

kosten, om maar iets te noemen, daar werden partij-

en fors op afgerekend. Natuurlijk zal de politiek, in-

clusief ons zeer aimabel opperhoofd Giel Janssen dit 

in alle toonaarden ontkennen, maar dat doet niets af 

aan de beleving van de kiezers. Ze doen daar maar 

wat, nou ze doen maar! Tenslotte hebben de kiezers 

altijd gelijk, ook al hebben ze dat niet!  

Onze gemeente is en blijft een onvoorspelbare ge-

meente met idem dito politici. Persoonlijk vind ik het 

de hoogste tijd worden om “vrijwillig” een gemeente-

lijke herindeling aan te gaan met bijvoorbeeld 

Roosendaal en Rucphen. Als we dan toch willen ver-

nieuwen vind ik het ook de hoogste tijd worden om 

raadsleden een fulltime baan te geven. Als ze dan 

niet geschikt zijn, of alleen maar als “spook” raadslid 

zitting nemen in de raad, kun je die raadslieden 

meteen ook buiten bonjouren. Een opkomst van ge-

middeld 44% is een duidelijk teken aan de wand. 

Zelf had ik graag gezien dat de drie landelijke partij-

en in Halderberge de handen ineen hadden geslagen 

en samen de verantwoordelijkheid hadden geno-

men. Drie partijen leveren max. drie wethouders en 

geen gedoe met parttimers, dat werkt voor geen me-

ter. Parttime wethouders wordt een politiek ge-

drocht, en is gedoemd te mislukken. Immers de drie 

landelijke partijen hebben alle drie gewonnen en alle 

localo’s verloren: dus ….maak het maar waar. Maar 

ik ben toch bang dat: men deed een plas en het blijft 

zoals het was. Het is een meedogenloos bedrijf, de 

politiek, ook in Halderberge. Kijk maar naar de partij-

hopper bij uitstek Jan Zagers.Ook Jan heeft eindelijk 

zijn Waterloo gevonden. 40 jaar na het succes van 

ABBA met Waterloo heeft Jan het ook gevonden! On-

danks de luide oprispingen van het broekie van de 

VVD ten spijt, of misschien wel juist daardoor, mag 

de VVD weer in de oppositiebanken plaatsnemen. De 

slogan: Halderberge verdient beter is volkomen waar 

gemaakt! De steun in de Halderbergse politiek voor 

de VVD is allang verdampt. De huidige fracties zijn 

het verleden niet vergeten en houden niet van 

“gezeik”. Het is de hoogste tijd om schoon schip te 

maken. Nieuwe mensen met jeugdig elan zijn no-

dig.Geen mensen meer, die een betaalde bijbaan 

zoeken en één keer in de vier jaar effe aan de deur 

kloppen.  

En dan dat vermaledijde stemmen in Halderberge en 

de rest van Nederland. Stemmen in Halderberge mét 

potlood en dan uren op de uitslag moeten wachten. 

Deze wijze van stemmen en stemmen tellen is echt 

niet meer van deze tijd. De einduitslag liet wel erg 

lang op zich wachten. Te lang. In India bijvoorbeeld 

gaan op 7 april 2014, 814 miljoen kiezers hun stem 

uitbrengen in 930.000 stemlokalen. Miljoenen vrij-

willigers of ambtenaren krijgen speciale instructies 

om de verkiezingen in goede banen te leiden. In In-

dia stemmen ze daarentegen wél elektronisch. Ze 

hoeven daar het rode potlood, een van de heilige 

koeien hier in Nederland, niet nat te maken. On-

danks het feit dat de landelijke politici bang zijn voor 

fraude bij het stemmen per computer, zijn er bijvoor-

beeld in Rotterdam, Amsterdam, Vlissingen en weet 

ik veel waar nog meer duizenden “spookstemmen “ 

uitgebracht. Er werden daar meer stembiljetten ge-

teld dan er kiezers in het stemregister stonden inge-

schreven. Om over het stemmen ronselen maar niet 

te spreken. Via Pownews, wat een bijtertjes, werd 

Soest heerlijk te kakken gezet. Ra ra politiepet.  

Tot slot, ik hoop op recht dat bij de volgende ge-

meenteraadsverkiezingen, in maart 2018, de men-

sen weer massaal naar de stembus gaan. Dit resul-

taat de GR verkiezingen 2014 is natuurlijk bescha-

mend voor alle partijen. Als er ooit een vorm van bur-

gerparticipatie is waar je gebruik van kan en moet 

maken is het wel je stemrecht.  

 

Antoon Koevoets, een kiezer. 
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